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 ترجمة الأمانة العامةّ للاتحاد البرلماني العرب 

 

 

 

 11/10/2022  التاريخ:

 لمانية الآسيوية الجمعية البر طلب الحصول على مركز المراقب في  /الموضوع

  مصطفى شنطوبسور يبروفال  : معالي
 رئيس الجمعية البرلمانية الآسيوية

 تحياتي، 

 .بخيرتكونوا  نأمل أن  

 .على أمل قبول طلبنا  الآسيوية،الجمعية البرلمانية  في  يشرفنا التقدم بطلب للحصول على مركز مراقب  

  ، والمنظمةفريقي الإعلى عضوية مراقب في الاتحاد البرلماني  قد حصلت مؤخرا    الرابطةومن الجدير بالذكر أن  
والاتحاد البرلماني الدولي،   ، سلامياتحاد مجالس الدول الأعضاء بمنظمة التعاون الإو ،  العالمية للبرلمانيين ضد الفساد

الر  القضية كجزء من جهوده  البرلمانية والمؤسسات ذات الصلة لدعم  التواصل مع المؤسسات  تعزيز  امية إلى 
 الفلسطينية.

 

 ، حسن تعاونكمقدر لكم  ون

 

 مع خالص الامتنان، 

 جل القدس لأ  برلمانيونرابطة  

 )الختم( 
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 11/10/2022  التاريخ:

 لمانية الآسيوية الجمعية البر طلب الحصول على مركز المراقب في  الموضوع/ 

 السيد محمد رضا مجيدي   :سعادة
 لجمعية البرلمانية الآسيوية ل  عامالمين  الأ

 تحياتي، 

 .بخيرتكونوا  نأمل أن  

 .على أمل قبول طلبنا  الآسيوية،الجمعية البرلمانية  في  يشرفنا التقدم بطلب للحصول على مركز مراقب  

  ، والمنظمةفريقي الإعلى عضوية مراقب في الاتحاد البرلماني  قد حصلت مؤخرا    الرابطةومن الجدير بالذكر أن  
والاتحاد البرلماني الدولي،   ، سلامياتحاد مجالس الدول الأعضاء بمنظمة التعاون الإو ،  العالمية للبرلمانيين ضد الفساد

القضية  البرلمانية والمؤسسات ذات الصلة لدعم  التواصل مع المؤسسات  تعزيز  الرامية إلى  كجزء من جهوده 
 الفلسطينية.

 

 ، حسن تعاونكمقدر لكم  ون

 

 مع خالص الامتنان، 

 جل القدس لأ  برلمانيونرابطة  

 )الختم( 

 التأسيس
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ومقرها في   2015أكتوبر  تشرين الأول/رابطة برلمانيون لأجل القدس، وهي مؤسسة مستقلة تأسست في    إن 
، ةاليمني  الجمهورية  في مجلس النواب في، عضو  حميد عبدالله بن حسين الاحمرسعادة السيد  اسطنبول، برئاسة  

لقرارات الأمم المتحدة، وصون السلام في المنطقة  بتنسيق الجهود البرلمانية لدعم القضية الفلسطينية، وفقا  معنية  
 .في إطار القوانين الدولية وقرارات حقوق الإنسان 

اتحاد مجالس الدول و ،  العالمية للبرلمانيين ضد الفسادنظمة  والمفريقي،  عضو مراقب في الاتحاد البرلماني الإ  رابطةوال
 . سلاميالأعضاء بمنظمة التعاون الإ

 المهمة 
فعيل وتنسيق جهود البرلمانيين في جميع أنحاء العالم حتى يحصل الشعب الفلسطيني على حقه في تقرير المصير ت

 ودولته المستقلة. 

 المهمة 

 .للقرارات الدولية وقرارات الأمم المتحدة  وفقا    ع ز التو تعزيز السلام في الأراضي الفلسطينية وحل   •
الدولية ذات الصلة للقيام بدورها في دعم الشعب الفلسطيني تفعيل لجان الصداقة البرلمانية والمؤسسات   •

 .وحمايته
 .إلى العالم  ينوالصوت الفلسطيني  قصة إيصال ال •
السعي إلى توفير التسهيلات والمساعدة الممكنة في مختلف المجالات الإنسانية والإنمائية، لضمان أن  •

 .يعيش الشعب الفلسطيني على أرضه بكرامة
 وحقوق الإنسان.   ، الإنساني  الدولي   حماية الشعب الفلسطيني في إطار القانونالمساهمة في   •

 الهيكل

دولة، وتضم هيئتها التنفيذية أعضاء   75برلماني حالي وسابق من    1500  تضم الرابطة في جمعيتها العامة حوالى
الجمهورية   -فلسطين  دولة    – تركيا    -   المملكة الأردنية الهاشمية   –الكويت    دولة  -إيطاليا  "من قارات مختلفة  

 الجمهورية الجزائرية الديمقراطية الشعبية  -  يةالمغربالمملكة    –  الجمهورية التونسية  - جمهورية مصر العربية  -اليمنية  
 . "باكستان   –إندونيسيا    - ماليزيا  -
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إقليمية   رابطاتفي اسطنبول، وفي فروعها التي تسمى    تمارس الرابطة أنشطتها من مقر الأمانة العامة •
 :من

 فريقيا إالمغرب العرب وغرب   -1
 جنوب شرق آسيا  -2
 فريقي فريقيا والجنوب الإإشرق   -3
 منطقة آسيا والمحيط الهادئ  -4
 أمريكا اللاتينية -5
 المشرق العرب ودول الخليج  -6
 تركيا والبلدان الناطقة بالتركية -7
 أوروبا  -8

 

 

 الجمعية العامة 

 الرئيس 

 الرئيسب  نائ الرئيسنائب  

 الأمانة العامة 

الهيئة  الهيئة التنفيذية 
 ةالاستشاري
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 :معية البرلمانية الآسيوية داف الرابطة المشتركة مع الجأه
 للقرارات الدولية وقرارات الأمم المتحدة   ع وفقا  نزا تعزيز السلام في الأراضي الفلسطينية وحل ال •
إبلاغ البلدان بالانتهاكات والاعتداءات التي يشنها الاحتلال الإسرائيلي في القدس والأراضي الفلسطينية  •

 .المناسبفي الوقت  
تعزيز الحرية والعدالة الاجتماعية والسلام والأمن للشعب الفلسطيني وتقوية الصداقة بين شعوب الدول  •

 .الأعضاء في الاتحاد والشعب الفلسطيني
 .تفعيل القرارات الدولية المتعلقة بالقضية الفلسطينية •
المجالات الإنسانية والإنمائية، لضمان أن يعيش السعي إلى توفير التسهيلات والمساعدة الممكنة في مختلف   •

 .الشعب الفلسطيني على أرضه بكرامة
 .فلسطيندولة  إبلاغ البرلمانيين والبرلمانات في الجمعية بآخر التطورات في القدس و  •
 .تفعيل لجان الصداقة البرلمانية للقيام بدورها في دعم الشعب الفلسطيني لاستعادة حقوقه •
 ما يتعلق بالقضية الفلسطينية. ضاء فيتنسيق مواقف الدول الأع •

 مصادر التمويل: 
 .والهبات  والمنح يعتمد تمويل الرابطة على اشتراكات الأعضاء   •
 رابطة. مساهمات البلدان في الأنشطة التي تضطلع بها ال •

 : معيةالجالرئيسية التي اضطلعت بها    فعاليات الأنشطة وال

الزيارات   من  بالعديد  الرابطة  البرلمانات تقوم  مؤتمرات  في  وتشارك  والإقليمية،  الدولية  والندوات  والمؤتمرات 
 والنقابات البرلمانية الدولية والإقليمية من خلال أعضائها في مقرها في تركيا وصلاتها الإقليمية.
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 : الرابطةالرئيسية التي اضطلعت بها    فعاليات الأنشطة وال
 المؤتمرات:
 :فلسطين دولة  دولية لدعم القدس و مؤتمرات    5ة  رابطعقدت ال

 اسطنبول  -   2015نوفمبر تشرين الثاني/المؤتمر التأسيسي   -1
 سطنبول ا  –  2016نوفمبر تشرين الثاني/المؤتمر الأول   -2
 اسطنبول  -   2018ديسمبر كانون الأول/المؤتمر الثاني   -3
 كوالالمبور   - 2020فبراير  شباط/المؤتمر الثالث   -4
 أنقرة   –  2021  ديسمبر كانون الأول/  - نوفمبرتشرين الثاني/لرابع  المؤتمر ا -5

 لندوات:ا
ال وتنظيم    ندوات ة  رابطتعقد  الفلسطينية  القضية  دعم  لمناقشة  و   فعاليات دورية  القدس  لدعم  دولة وحركات 

 :فلسطين في البرلمان، ومن أبرزها
في • للقدس  البرلماني  الميثاق  الرئيس في    2018مايو  أيار/  توقيع  توقيع  على  عملي  اسطنبول، كرد 

الأمريكي دونالد ترامب على قرار الاعتراف بالقدس عاصمة للاحتلال الإسرائيلي. والميثاق إعلان 
 .مليئة بالتحدياتفلسطين، مهما كانت صعبة و دولة  صريح للسعي من أجل القدس عاصمة أبدية ل 

، بمشاركة 2017فبراير  شباط/، في  2334  رقمالأمن  ندوة حول دور البرلمانات في استثمار قرار مجلس   •
  .فريقياإبرلمانات وبرلمانيين من آسيا و 

، 2020ديسمبر  كانون الأول/في    "،الاستسلام؟التطبيع بوابة للسلام أم    بعنوان: هل ندوة برلمانية   •
وكذلك المجلس التشريعي  لانكا وجمهورية ملديف،   من جمهورية الهند وجمهورية سريبمشاركة برلمانيين

 .ينيالفلسط
ديسمبر كانون الأول/في    "، تجارب البلدان في دعم القضية الفلسطينية“"وعقدت ندوة برلمانية بعنوان  •

الإيرانية، وكذلك المجلس الإسلامية  بمشاركة مجلس الشيوخ الباكستاني وبرلمانيين من الجمهورية    2020
 .التشريعي الفلسطيني

 الفلسطينية في عدد من البرلمانات العربية والدولية.، شارك رؤساء اللجان  2021أبريل  نيسان/ في   •

 . بعد   عن  التداول  تطبيقات  خلال   من   وتستمر  الندوات  تتوقف  لم كورونا،  فيروس  انتشار  من الرغم  لىع
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 الزيارات:

 مملكة البحرين   برلمان   زيارة •
 الجمهورية التونسية   برلمان   زيارة •
 السنغال   برلمان   زيارة •
 ةالمغربيالمملكة    برلمان   زيارة •
 أذربيجان ورئيس أذربيجان  برلمان   زيارة •
 جيبوتي  جمهورية  برلمان   زيارة •
 جمهورية السودان  برلمان   زيارة •
 ةاللبناني  الجمهورية  برلمان   زيارة •
 ا إندونيسي رلمان ب  زيارة •
 ماليزيا  برلمان   زيارة •
 الكويت   دولة   برلمان   زيارة •
 ا تركي  برلمان   زيارة •
 ا إيطالي برلمان   زيارة •
 مالي  برلمان   زيارة •
 الجمهورية الإسلامية الموريتانية   برلمان   زيارة •
 دولة قطر  رلمان ب  زيارة •
 باكستان  برلمان   زيارة •
 العرب   البرلماني  تحاد لا ل  عام ال   مينالأ   زيارة •
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 لمشاركات البرلمانية:ا

 .فريقيالإ البرلماني  المؤتمر  في   المشاركة   - 1

 .الإسلامي  التعاون   نظمةبم  الأعضاء   الدول  اتحاد  مؤتمر  في   المشاركة   - 2

 . الفساد  لمكافحة  للبرلمانيين  الدولي   المؤتمر  في   المشاركة   - 3

 الرابطات الإقليمية: 

 منطقة   كل   في  الفلسطينية  القضية   دعم  على   للعمل  الدول   بين   مشتركة   إقليمية   تنسيق  رابطات  ةرابطال  أطلقت 
 :جغرافية

 فريقيا إالمغرب العرب وغرب   -1
 جنوب شرق آسيا  -2
 فريقي فريقيا والجنوب الإإشرق   -3
 منطقة آسيا والمحيط الهادئ  -4
 أمريكا اللاتينية -5
 المشرق العرب ودول الخليج  -6
 تركيا والبلدان الناطقة بالتركية -7
 أوروبا  -8

 

 

 

 

 

 



رابطة برلمانيون لأجل القدس

Parliamentarians For Al Quds

W W W.LP4Q.ORG

Date:  11/10/2022

Subject/ Request for observer status in the APA

Honorable:  Prof. Dr. Mustafa Şentop
                   President of the Asian Parliamentary Assembly

Greetings,

      We hope that this letter finds you in good health.
      We are honoured to apply for observer status in the APA, hoping to accept 
our request.

     It is noteworthy that the League has recently obtained observer membership 
in the African Parliamentary Union (APU), the Global Organization of 
Parliamentarians Against Corruption (GOPAC), and the Union of Councils of the 
Member States of the Organization of Islamic Cooperation (PUIC) and the 
Arab Inter-Parliamentary Union, as part of its efforts to enhance communication 
with parliamentary and relevant institutions to support the Palestinian cause.

Appreciating your kind cooperation,

With Sincere Gratitude,

The League of Parliamentarians for Al Quds

League of Parliamentarians for Al-Quds 



رابطة برلمانيون لأجل القدس

Parliamentarians For Al Quds

W W W.LP4Q.ORG

Date:  11/10/2022

Subject/ Request for observer status in the APA

Honorable:  Mr. Mohammad Reza Majidi
                   Secretary-General of the Asian Parliamentary Assembly

Greetings,

      We hope that this letter finds you in good health.
      We are honoured to apply for observer status in the APA, hoping to accept 
our request.

     It is noteworthy that the League has recently obtained observer membership 
in the African Parliamentary Union (APU), the Global Organization of 
Parliamentarians Against Corruption (GOPAC), and the Union of Councils of the 
Member States of the Organization of Islamic Cooperation (PUIC) and the 
Arab Inter-Parliamentary Union, as part of its efforts to enhance communication 
with parliamentary and relevant institutions to support the Palestinian cause.

Appreciating your kind cooperation,

With Sincere Gratitude,

The League of Parliamentarians for Al Quds

League of Parliamentarians for Al-Quds 



The League of Parliamentarians for Al-Quds, an independent institution established 
in October 2015 and headquartered in Istanbul, headed by Hamid bin Abdullah 
Al-Ahmar, a member of the Yemeni parliament, is concerned with coordinating 
parliamentary efforts in support of the Palestinian cause, in accordance with United 
Nations resolutions, and maintaining peace in the region within international laws 
and human rights decisions.

The League is an observer member of the African Parliamentary Union (APU), the 
Global Organization of Parliamentarians Against Corruption (GOPAC), and the Union 
of Councils of Member States of the Organization of Islamic Cooperation (PUIC).

Activating and coordinating the efforts of parliamentarians around the world so that 
the Palestinian people obtain their right to self-determination and their independent 
state.

Strengthening peace in the Palestinian territories and resolving the conflict in 
accordance with international and UN resolutions.
Activating parliamentary friendship committees and relevant international 
institutions, to carry out their role in supporting and protecting the Palestinian 
people.
Delivering the Palestinian narrative and voice to the world.
Seeking to provide the possible facilities and assistance in the various 
humanitarian and development fields, to ensure that the Palestinian people live 
on their land with dignity.
Contribute to the protection of the Palestinian people within international 
humanitarian law and human rights.

ESTABLISHMENT:

MISSION:

MISSION:



The League includes in its general assembly about 1500 current and former 
parliamentarians from 75 countries, and its executive body includes members from 
different continents "Italy - Kuwait - Jordan - Turkey - Palestine - Yemen - Egypt - 
Tunisia - Morocco - Algeria - - Malaysia - Indonesia - Pakistan".

The Association exercises its activities from the headquarters of the Secretariat 
in Istanbul, and in its branches which are called regional leagues of:
1- The Maghreb and West Africa
2- South-East Asia 
3- Eastern and Southern Africa 
4- Asia Pacific 
5- Latin American 
6- The Arab Mashreq and Gulf countries
7- Turkey and Turkish-Speaking countries.
8- Europe 

STRUCTURE:



Strengthening peace in the Palestinian territories and resolving the conflict in 
accordance with international and UN resolutions
Informing countries of the violations and attacks that are taking place in 
Jerusalem and the Palestinian territories by the Israeli occupation, on a timely 
basis.
Promoting freedom, social justice, peace and security for the Palestinian people, 
and strengthening friendship among the peoples of the member states of the 
union with the Palestinian people.
Activating international resolutions related to the Palestinian issue.
Seeking to provide the possible facilities and assistance in the various 
humanitarian and development fields, to ensure that the Palestinian people live 
on their land with dignity.
Informing parliamentarians and parliaments in the Assembly of the latest 
developments in Jerusalem and Palestine.
Activating parliamentary friendship committees to play their role in supporting 
the Palestinian people to restore their rights.
Coordinating the positions of Member States with regard to the Palestinian issue.

The league's funding depends on the members' subscriptions, gifts, and 
endowments.
Contributions of countries in the activities held by the League.

The league carries out many international and regional visits, conferences, and 
symposiums, and participates in conferences of parliaments and international 
and regional parliamentary unions through its members of the headquarters in 
Turkey and its regional links. 

THE COMMON LEAGUE GOALS WITH THE APA:

SOURCES OF FUNDING:

MAIN ACTIVITIES AND EVENTS CARRIED 
OUT BY THE ASSOCIATION:



The League held 5 international conferences in support of Jerusalem and Palestine parliamentary:
1- The founding conference November 2015 – Istanbul
2- The first conference November 2016 – Istanbul
3- The second conference December 2018 – Istanbul
4- The third conference February 2020 – Kuala Lumpur
5- The fourth conference November - December 2021 – Ankara

The signing of the Jerusalem Parliamentary Charter in May 2018 in Istanbul, as a practical 
response to the signing by United States President Donald Trump of the decision to recognize 
Jerusalem as the capital of Israeli occupation. The Charter is an explicit declaration to strive for 
Jerusalem as the eternal capital of Palestine, no matter how difficult and challenging it may be.
A Symposium on the Role of Parliaments in Investing Security Council Resolution 2334, in 
February 2017, with the participation of parliaments and parliamentarians from Asia and Africa.
Parliamentary symposium, entitled "Is normalization a gateway to peace or surrender?" in 
December 2020, with the participation of parliamentarians from the Republic of India, the 
Republic of Sri Lanka and the Republic of Maldives, as well as the Palestinian Legislative Council.
A parliamentary symposium, entitled "Experiences of the countries in Supporting the Palestinian 
Cause," was held in December 2020 with the participation of the Senate of Pakistan and 
parliamentarians from the Iranian Republic, as well as the Palestinian Legislative Council.
In April 2021, the heads of Palestinian committees participated in a number of Arab and 
international parliaments.

The League holds seminars periodically to discuss support for the Palestinian 
cause and to organize events and movements in support of Jerusalem and 
Palestine in parliament, the most notable of which are:

Despite the spread of the Corona virus, the seminars did not stop and continue 
through teleconference applications.

SEMINARS:

CONFERENCES:

MAIN ACTIVITIES AND EVENTS CARRIED 
OUT BY THE LEAGUE:



1- Participation in the African Parliamentary Conference.
2- Participation in the Conference of the Union of Member States of the Organization of Islamic 
Cooperation.
3- Participation in the International Conference of Parliamentarians Against Corruption.

1- The Maghreb and West Africa
2- South-East Asia 
3- Eastern and Southern Africa 
4- Asia Pacific 
5- Latin American 
6- The Arab Mashreq and Gulf countries
7- Turkey and Turkish-Speaking countries.
8- Europe 

The League launched regional inter-State coordination Leagues to work in support of the 
Palestinian cause in each geographical region:

Visit to the Bahraini Parliament
Visit to the Tunisian Parliament
Visit to the Senegalese Parliament
Visit to the Moroccan Parliament
Visit to the Azerbaijani Parliament and the President of Azerbaijan
Visit to the Djibouti Parliament
Visit to Sudanese Parliament
Visit to the Lebanese Parliament
Visit to the Indonesian Parliament
Visit to the Malaysian Parliament
Visit to the Kuwaiti Parliament
Visit to the Turkish Parliament
Visit to the Italian Parliament
Visit to the Mali Parliament
Visit to the Mauritanian Parliament
Visit to the Qatari Parliament
Visit to the Parliament of Pakistan
Visit of the Secretary-General of the Arab Parliamentary union

VISITS

PARLIAMENTARY PARTICIPATIONS:

REGIONAL LEAGUES:


